
در  ازبکستان  و  ایران  ملی  تیم های  دیدار   : ملی  آرمان 
چارچوب مرحله نهایی انتخابی جام جهانی ۲۰۲۶ با تساوی 

بدون گل به پایان رسید. 
 گزارش بازی 

دیدار تیم های ملی ایران و ازبکستان در چارچوب مرحله 
نهایی انتخابی جام جهانی ۲۰۲۶ در ورزشگاه ملی تاشکند 
برگزار شد که در نهایت این دیدار با تساوی بدون گل به پایان 
رسید. دقیقه ۷پرتاب اوت حردانی در محوطه جریمه با ضربه 
سر شجاع خلیل زاده همراه شد که در نهایت یوسوپوف این 
ضربه را مهار کرد. دقیقه ۱۱ضربه علی کولوف از پشت محوطه 
جریمه بعد از برخورد به نعمتی توسط بیرانوند مهار شد. دقیقه 
۲۷ازبکستانی ها اعتراض شدیدی نسبت به عدم خطای پنالتی 
توسط عزت اللهی داشتند اما داور استرالیایی به صحنه نزدیک 
بود و بازی را دنبال کرد. دقیقه ۳۰ایران روی یک ضدحمله توسط 
سامان قدوس طراحی کرد که عادل جان خامروبکوف کارت زرد 
را به جان خرید و با خطای فنی قدوس را سرنگون کرد. دقیقه 

۴۷فرار سریع حردانی از جناح راست 
ک و کم ارتفاع او به  و ارسال خطرنا

سردار آزمون رسید که شوت او در 
برخورد با مدافع حریف ریباند 

شوت  هم  ادامه  در  و  شد 

طارمی را یوسوپوف به راحتی جمع کرد. دقیقه  ۵۴بی احتیاطی 
صالح حردانی تیم ملی فوتبال ایران را به دردسر انداخت، تکل 
و کف استوک به پشت ساق پای الدور شومورودوف باعث شد 
، مدافع  تا داور استرالیایی بعد از بازبینی این صحنه با وی ای آر
راست ایران را با کارت قرمز اخراج کند. دقیقه ۶۵سردار آزمون 
با حرکت تیمی خوب بازیکنان ایران در محوطه جریمه به توپ 
رسید و درحالی که می توانست با شوت زنی دروازه ازبکستان را 
باز کند تصمیم به دریبل مدافع این تیم گرفت که بعد از برخورد 
به زمین افتاد، اما داور اعتقادی به خطا پنالتی نداشت. دقیقه 
۷۲پاس بلند عزت اللهی به پشت مدافعین ازبکستان با ضربه 
سردار آزمون همراه شد، اما یوسوپوف به زیبایی توانست این 
ضربه را مهار کند. دقیقه ۸۴ارسال کرنر قایدی در محوطه جریمه 
ک  با ضربه سر شجاع خلیل زاده همراه شد که این ضربه خطرنا
را مدافع ازبکستان از روی خط دروازه برگشت داشت. دقیقه 
۱+۹۰در حالی که قلی زاده قصد داشت از مدافع ازبکستان عبور 
کند توپ به دست رستم جان آشورماتوف برخورد کرد و داور 
استرالیایی اعلام خطای پنالتی به نفع ایران کرد، اما به شکل 
عجیبی بعد از بازبینی این صحنه توسط وی ای آر تصمیم 
خود را تغییر داد و خطای پنالتی برای ایران اعلام نشد. دقیقه 
۷+۹۰ارسال قائدی با ضربه سر تماشایی عزت اللهی در محوطه 
کنش تماشایی توپ را از زیر  جریمه همراه شد، اما یوسوپوف با وا
طاق دروازه ازبکستان به کرنر فرستاد. با این نتیجه ازبکستان با 
توجه به گل زده بیشتر نسبت به ایران با هفت امتیاز در صدر 

جدول قرار گرفت. 
 صحبت قلعه نویی

امیر قلعه نویی، سرمربی تیم ملی فوتبال ایران در نشست 
خبری بعد از بازی اظهار کرد: تبریک می گویم چون دو تیم 
فوتبال خیلی با کیفیت بازی کردند. به بازیکنان خودم 
کتیکی با  افتحار می کنم که در این جو سنگین یک بازی تا
برنامه و درگیر شونده انجام دادند. از نظر آماری هم بالاتر 
از حریف بودیم. از داور بازی هم تشکر می کنم اما فکر 
می کنم دو پنالتی و دو امتیاز از این بازی طلبکار شدیم. 
با اینکه ۱۰ نفره شدیم اما مالکیت توپ را داشتیم و امید 
گل ما هم بیشتر بود. به غیر از یک صحنه فکر می کنم 
هیچ خطری روی دروازه ما ایجاد نشد و سومین بازی 
است که کلین شیت کردیم. او در پاسخ به این سوال 
که آیا بعد از ۱۰ نفره شدن تیمش باز هم به دنبال 
پیروزی در بازی بود؟ گفت: یک پنالتی و کلی کرنر بعد 
از ۱۰ نفره شدن ما ایجاد شد. آیا این نشان نمی دهد که 
ما به دنبال ۳ امتیاز بازی بودیم؟ فرصت های زیادی 
هم دروازه بان ازبکستان گرفت که فکر می کنم باید به 
عنوان بهترین بازیکن زمین انتخاب می شد. آن صحنه 
هم صد درصد پنالتی بود و بعد از آن دو، سه کرنر و 

ضربه ایستگاهی به دست آوردیم اما در نهایت دو امتیاز اینجا جا 
گذاشتیم وی درباره حضور هواداران هم گفت: به خاطر تشویقی 
که کردند باید از آنها تشکر می کردیم. او درباره داوری بازی هم 
گفت: در بازی آلمان و اسپانیا در یورو یک پنالتی برای آلمان 
گرفته نشد و بعد از مدتی یوفا اعلام کرد که آن صحنه پنالتی بوده 
است. می خواهم بگویم داوارن با VAR هم اشتباه می کنند اما 
داور بازی امروز به صحنه های بازی نزدیک بود و به زیبایی کار 
کرد اما او می توانست دو پنالتی برای ما بگیرد. او در جام جهانی 
هم قضاوت کرده و به همین خاطر از او تشکر کردم. وی ادامه 
داد: آن چیزی که ما دیدیم برای ازبکستان از نظر اشتباه داوری 
اتفاقی رخ نداد. هرچه بود تمام شد و باید باید به بازی آینده فکر 
گران و خبرنگاران تشکر کنم. بازی صحنه های  کنیم. باید از تماشا
زیادی داشت و بازی خوبی بود. در نهایت از مسئولان برگزاری 
بازی هم تشکر می کنم. او درباره اینکه تیمش چطور در سه 
بازی کلین شیت کرده؟ گفت: ما در تلویزیون گفتیم که در جام 
ملت های آسیا از نظر ساختار دفاعی تیم دوم بودیم اما گل های 
زیادی دریافت کردیم. الان چهار بازی است که کلین شیت 
کرده ایم. این نشان می دهد آن زمان که می گفتیم از نظر ساختار 
دفاعی شرایط خوبی داریم حرف درستی بود اما روی بدشناسی 
گل می خوردیم. الان بازیکنان وظایف دفاعی خود را به خوبی 
انجام می دهند و در همین بازی هم این موضوع مشهود بود. 
امید گل دو تیم رقیب ما به یک هم نرسید. این نشان می دهد 

حرفی که زدیم درست بود. 
 کارشناس داوری

، برخی صحنه های حساس و مشکوک داوری  در این دیدار
مورد توجه قرار گرفت که کارشناسان نظرات متفاوتی درباره 
آن ها داشتند. دقیقه ۵۶_ در این صحنه به دلیل برخورد مدافع 
تیم کشورمان با بازیکنان حریف داور مسابقه تصمیم به اخراج 
حردانی گرفت. نوذر رودنیل: این برخورد یک خطای زننده بود 
و از همین رو داور استرالیایی به درستی کارت قرمز نشان داد. 
دقیقه ۱+۹۰_ برخورد توپ به دست بازیکن ازبکستان در محوطه 
جریمه و اعلام پنالتی به سود ایران که داور مسابقه پس از بررسی 
VAR از تصمیم خود منصرف شد. نوذر رودنیل: دراپ بال زمانی 
گر این  اتفاق می افتد که داور به تصمیم اشتباه خود پی می برد؛ ا
صحنه در محوطه جریمه رخ داده باشد، داور توپ را در اختیار 
گر پیش از برخورد توپ به دست مدافع  دروازه بان قرار می دهد؛ ا
ازبکستان، توپ به دست مهاجم ایران برخورد کرده باشد، باید 
گذاری توپ به دروازه بان  ضربه آزاد مستقیم اعلام شود بنابراین وا
ازبکستان اشتباه بوده و یک نمره منفی برای داور این مسابقه 
به حساب می آید. نوذر رودنیل: از نظر من داور مسابقه عملکرد 
خوبی داشت؛ سوت های به موقعی می زد و به خوبی از کارت زرد 
، انداختن دراپ بال  و قرمز استفاده کرد. تنها اشتباه این داور

برای دروازه بان ازبکستان بود. 
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گردان قلعه نویی تساوی شا

مقابل ازبکستان فقط نباختیم 

بازگشت باقری به پرسپولیس  
کریم باقری اسطوره باشگاه پرسپولیس پس 
از دوری تقریبا یک و نیم ساله از پرسپولیس 
کادرفنی  مجددا به این تیم بازگشت تا به 
کریم باقری پس  سرخپوشان ملحق شود. 
از عقد قرارداد رسمی در کنار رضا درویش و 
در جمع خبرنگاران در خصوص بازگشتش 
گفت: اول ازهمه از آقای درویش تشکر می کنم 
که یک ماه و نیم قبل با من  بابت صحبتی 
داشت و به من اعلام کرد که دوست دارد من 
کنار تیم باشم. در صحبت هایمان به او گفتم 
با  و همیشه  دارم  پرسپولیس علاقه  به  که 
این تیم بودم. من در گذشته تمام تلاشم را 
کردم و زمانی هم که نبودم همیشه در کنار 
پرسپولیسی ها بودم و ایشان تلاش کردند که 
من برگردم. خیلی خوشحالم که این اتفاق 
افتاد و پس از وقفه یک ساله دوباره به این 
تیم برگشتم. خودتان می دانید چه در زمان 
بازیکنی چه در زمانی که به عنوان مربی کنار 
تیم بودم، تمام تلاشم را می کردم که اتفاقات 

خوبی را رقم بزنیم. 

ویژه

دیدار دوستانه ۲ تیم 
و  ذوب آهن  فوتبال 
سپاهان و کودکان کار با 
عنوان »مهرآورد فوتبال 
کودکان کار« و با هدف 
استعدادیابی و حمایت 
کار  کودکان  زش  از ور

برگزار شد. 
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گفتوگو

و  استقلال  پیشکسوت  رشیدی  منصور 
گردان  کارشناس فوتبال در مورد وضعیت شا

سهراب بختیاری زاده صحبت کرد. 
ل  استقلا خارجی  سرمربی  تکلیف   
مشخص نشده و سهراب بختیاری زاده به 

عنوان سرمربی موقت مشغول به کار است!
سرمربی خارجی که هنوز تکلیف آن روشن 
کره است. سهراب  نشده و باشگاه در حال مذا
بختیاری زاده هم نمی تواند قول قهرمانی دهد. 
تیم را جواد نکونام بسته و بختیاری زاده مدتی 
می ماند و شاید بعد از انتخاب سرمربی جدید 
نماند. بالاخره هر کسی که سرمربی قطعی شود 
تا پایان فصل تلاش می کند تا نتیجه بگیرد ولی 
قطعاً سرمربی ایرانی با سابقه بازی در استقلال 
از سرمربی خارجی یک پله جلوتر است، چون 
تیم را می شناسد و می داند که نیاز های تیم 
چیست. سرمربی خارجی تا تیم را بشناسد و با 
فرهنگ ایران، کیفیت و اخلاق بازیکنان آشنا 
شود چند هفته ای زمان می برد. بازیکنان هم 
بتوانند خواسته های  تا  فرصت می خواهند 
کتیکی وی و توانایی های او در عرصه مربیگری  تا
را بشناسند و از اخلاق او شناخت پیدا کنند. 
این مشکلات در استقلال وجود دارد و در دو 
سال اخیر هم اختلاف سرمربی و مدیریت مانع 
از آن شد تا اتحاد شکل بگیرد. الان که نکونام 
کنار رفته و سرمربی نیست، طبیعتاً اختلافی 
هم وجود ندارد. من معتقدم مدیریت اشتباه 
کرد که سرمربی را عوض کرد. جواد نکونام نباید 
از سرمربیگری استقلال کنار می رفت، باید تا 
کند.  کار  نیم فصل به او فرصت می دادند تا 
حالا که کاری کردند که نکونام بهترین راه را در 
استعفا دید، بختیاری زاده که تا ۷۰ درصد تیم 
را می شناسد بهتر می تواند تیم را هدایت کند، 
چون از خانواده استقلال است. البته او هم 
ماندنی شود با توجه به مشکلاتی که تیم در 

گلزنی دارد برای قهرمانی نباید امیدی داشت. 
 نظر شما در خصوص مشکلاتی که برای 

سیدحسین حسینی ایجاد شده، چیست؟
 اتفاقاً او با من تماس گرفت و در خصوص 
مشکلاتی که در تیم دارد توضیحات زیادی 
داد. واقعاً تعجب می کنم از مدیریت باشگاه که 
نمی تواند مشکلات کاپیتان تیم را برطرف کند. 

حسینی ملی پوش است و خودش را در استقلال 
ثابت کرده، نباید سرمایه تیم را اذیت کرد. رفتاری 
با او شده که از لحاظ روحی روانی تمرکز کافی را 
ندارد. مشکل قرارداد این بازیکن را حل نکردند 
و بعد از آنکه اعتراض کرده به جای آنکه به او 
کمک کنند، وی را به کمیته انضباطی باشگاه 
گر می خواهند  خوانده اند تا سیم جین کنند. ا
استقلال موفق باشد نباید با کاپیتان تیم کاری 
کنند که نتوانند از لحاظ روحی آمادگی کامل 
داشته باشد. باید مشکل کاپیتان تیم را برطرف 

کنند. 

رشیدی:
تیم را جواد نکونام 

بسته و بختیاری زاده 
مدتی می ماند

غول های کشتی جهان در وزن  
قاسمپور 

ایسنا: رقابت های کشتی آزاد قهرمانی جهان 
در ۴ وزن غیرالمپیکی ۶۱، ۷۰، ۷۹ و ۹۲ کیلوگرم از 
۷ تا ۱۰ آبان به میزبانی آلبانی برگزار می شود. رضا 
مومنی، امیرمحمد یزدانی، محمد نخودی و 
، ۴ نماینده کشتی آزاد ایران در  کامران قاسمپور
این رقابت ها هستند. حساس ترین رقابت های 
است،  کیلوگرم   ۹۲ وزن  در  جهان  قهرمانی 
جایی که کامران قاسمپور دارنده ۲ مدال طلای 
جهان باید با بزرگان کشتی جهان رقابت کند. 
عبدالرشید سعدا... یف دارنده ۷ طلای جهان 
و المپیک از روسیه، دیوید تیلور دارنده ۴ طلای 
کولوف  جهان و المپیک از آمریکا و باتیربک تسا
کشتی گیر روسی الاصل و دارنده مدال نقره 
کی، چهره های شاخص این وزن  جهان از اسلوا
در رقابت های قهرمانی جهان هستند. اتحادیه 
جهانی کشتی با اشاره به مصاف سخت این ۴ 
مدعی برای کسب عنوان قهرمانی نوشت: کدام 
یک از این نفرات به عنوان نخست این وزن 

خواهند رسید. 

منهایفوتبال

دیدگـاه

کوتاه
ایسنا: رده بندی جدید تیم های ملی فوتسال مردان و زنان 
توسط FIFA )فدراسیون جهانی فوتبال( اعلام شد که تیم های 
ملی ایران چند پله سقوط کردند. رده بندی تیم های ملی فوتسال 
توسط فدراسیون جهانی فوتبال اعلام شد که تیم ملی فوتسال 
مردان ایران پس از عملکرد ضعیف در جام جهانی با دو پله 
سقوط در رتبه ششم قرار گرفت. تیم ملی فوتسال برزیل قهرمان 
جام جهانی ۲۰۲۴ در صدر این رده بندی است. تیم ملی فوتسال 
زنان ایران هم با یک پله سقوط در جایگاه نهم قرار گرفته است. در 

رده بندی زنان نیز برزیل صدرنشین است. 

بیــنالمــلل
   تیم ملی آرژانتین بامداد دیروز در چارچوب هفته نهم 
رقابت های انتخابی جام جهانی ۲۰۲۶ در منطقه آمریکای جنوبی 
در ورزشگاه مونومنتال با قضاوت گوستاوو تیرا مهمان تیم ملی 
ونزوئلا بود که در نهایت این دیدار با تساوی یک بر یک به پایان 
رسید. مسی پس از پایان این دیدار اظهار داشت: بازی خیلی 
سخت بود. شرایط زمین بسیار بد بود و ما نتوانستیم دو پاس 
متوالی به هم بدهیم. در نیمه دوم کمی بهتر شدیم، اما بازی به 
این شکل دشوار است. این بازی زشت بود. 
ما آماده بودیم و جنگیدیم، نبردها را بردیم 
ولی نمی توانستیم بازی همیشگی مان را 
به نمایش بگذاریم. وضعیت زمین بسیار 
بد بود. وی افزود: انتظار برای بازگشت به 
شرایط بازی کردن طولانی  شد چون 
مدت زیادی را خارج از زمین گذراندم 
و در این مدت بازی های تیم ملی 
را از دست دادم اما خوشحالم که 
برگشتم. دلم برای بازی دوباره 
در تیم ملی آرژانتین تنگ شده 

بود. 

محسن بیاتی نیا کارشناس فوتبال کشورمان گفت: 
مشکلم با فوتبال ایران این است که کسانی که مسئولیت 
فوتبال ایران را بر عهده دارند در حد و اندازه این جایگاه 
نیستند، نه همه این افراد بلکه خیلی از آن ها در حد 

جایگاهی که دارند نیستند. 
تساوی تیم ملی 

محسن بیاتی نیا کارشناس فوتبال کشورمان روز 
جمعه در گفت وگو با ایرنا در رابطه با تساوی تیم ملی 
فوتبال ایران مقابل ازبکستان در چارچوب مرحله 
انتخابی جام جهانی ۲۰۲۶، اظهار داشت: متاسفانه 
بازی دیروز جذابیتی که هواداران انتظار داشتند را 
نداشت. دو تیم فوتبالی را ارائه دادند که در سطح یک 
آسیا نبود. به نظر من دو تیم یک بازی معمولی را ارئه 
دادند، مخصوصا زمانی که تیم ما ۱۰ نفره شد، بهترین 
راهکار این بود که ایران با امتیاز از ازبکستان خارج شود. 
من اعتقاد دارم این راهکار درستی بود که تیم ملی اجرا 
کرد. وی افزود: اما در رابطه با کلیات بازی به نظر من 
نه ازبکستان تیمی بود که راهکارهای زیادی در فاز 
تهاجمی داشته باشد و فوتبال پیشرفته ای را به نمایش 
بگذارد، متاسفانه ایران نیز نتوانست به هدف هایی که 
دارد در این دیدار دست پیدا کند، اما در مجموع یک 

امتیاز برای ایران بد نبود. 
تاثیر لیگ 

کارشناس فوتبال کشورمان در رابطه با تاثیر لیگ برتر 
بر روی تیم ملی فوتبال، گفت: خیلی از اهالی فوتبال 
این در این رابطه صحبت کردند اما به نظر من عمق 
این فاجعه خیلی بیشتر از این حرف هاست. ما خیلی 
از فوتبال دنیا عقب هستیم. مهاجمان فوتبال ما که 
در تیم ملی نیز حضور دارند حتی در لیگ برتر ما بازی 
کثر بازیکنان تیم ملی کشورمان  نمی کنند. یک زمانی ا
در لیگ برتر ایران بازی می کردند. محدود لژیونرهایی 
در زمان خود من مثل آقای دایی و هاشمیان در بیرون 
از لیگ برتر ایران بازی می کردند. چرا ما در لیگ مهاجم 

تمام کننده نداریم؟ مهاجم های ما با چند گل به عنوان 
آقای گلی دست پیدا می کنند؟وی ادامه داد: مشکل 
فوتبال ما این موضوعات است. ما در فوتبال کشورمان 
یک هافبک خلاق نداریم. یک کاری کردیم مهاجمان 
ما مثل مهدی طارمی و سردار آزمون برای دریافت توپ 
به هافبک ها نزدیک شوند. شما بزرگ ترین و بالاترین 
کلاس مهاجمان جهانی را نیز در اختیار داشته باشید 
گر نتوانید آن ها را تغذیه کنید، خطری برای رقبا ندارند.  ا

قلعه نویی؟
بیاتی نیا در رابطه با ضعف های تیم ملی ایران در دیدار 
مقابل ازبکستان اظهار داشت: مشکل بزرگ تیم ملی ما 
در بازی مقابل ازبکستان و دیدارهای گذشته نداشتن 
این بود که یک هافبک بازی ساز نداریم که توپ را از دفاع 
به حمله انتقال دهد. ما چند ضربه به چارچوب دروازه 
ازبکستان داشتیم؟ چه تعداد موقعیت ایجاد کردیم؟ 
این مشکلات تنها به تیم ملی و امیرقلعه نویی مربوط 
نمی شود و مشکل اصلی لیگ برتر ایران و سازندگی 
ضعیف باشگاه ها است. تیم های لیگ برتری ما بازیکنان 
جوان را از کجا و چجوری جذب می کنند؟ این بازیکنان 
جوان تا چند سالگی در لیگ حضور دارند؟ بازیکن 
داشتیم در ۲۰ سالگی وارد لیگ برتر شده در ۲۲ سالگی 
دیگر اسمی از او شنیده نمی شود! چه اتفاقاتی برای او 
رخ می دهد؟ ما باید اول این مشکلات را برطرف کنیم. 
وی خاطرنشان کرد: تیم ملی ما این بازی را برگزار کرد و 
در دیدارهای آینده نیز چند درصد بالا پایین تر مقابل 
رقبا قرار می گیرد و در نهایت قطعا به جام جهانی صعود 
می کند، اما در نهایت هنوز این مشکلات اصلی فوتبال 
ایران پابرجاست، یک سال زمین برای برگزاری مسابقات 
نداریم، سال بعد لیگ تعطیل می شود و سال بعد یک 
چیز دیگر نداریم! من متاسفانه مشکلم با فوتبال ایران 
این است که کسانی که مسئولیت فوتبال ایران را بر عهده 
دارند در حد اندازه این جایگاه نیستند، نه همه این افراد 

بلکه خیلی از آن ها در حد جایگاهی که دارند نیستند. 

 با شعار نمی شود به جایی رسید

تیم ملی فوتبال ایران در خانه ازبکستان در هفته سوم 
انتخابی جام جهانی ۲۰۲۶ متوقف شد. بازی زیبایی را از هیچ 
کدام از دو تیم ندیدیم و چه ایران و چه ازبکستان بسیار 
محتاط بازی کردند. تیم ملی ایران بازیکنانی دارد که به نظرم 
اشباع شده اند و نمی توانند نمایشی ارائه کنند که در قواره 
فوتبال ملی کشورمان باشد. بازی مستقیم بیشتر در دستور 
کار است و برنامه و پلن خاصی برای رسیدن به گل دیده نشد. 
حریف هم می دانست برنامه ایران بازی مستقیم است، 
بنابراین اجازه نمی داد تا موقعیت خاصی به دست  آید. با 
توجه به اینکه ۱۰ نفره شدیم و دقایق زیادی را با یک بازیکن 
کردیم، کسب یک امتیاز در خانه سخت ترین  کمتر بازی 
حریف مان بهتر از این بود که بدون امتیاز به ایران بازگردند. 
سطح فوتبال در آسیا بالا رفته و تیم هایی که سبک فوتبال 
آن نشئت گرفته از شوروی سابق است از قدرت بدنی بالایی 
برخوردار هستند و فوتبال فیزیکی ارائه می کنند، شاهد 
بودیم در صحنه های متعددی بازیکنان ما در تقابل های 
رودررو به مشکل می خوردند. از زمانی که مهدی قائدی وارد 
زمین شد با وجود آنکه بلافاصله صالح حردانی اخراج شد، 
اما فرصت های گلزنی که به دست آوردیم به مراتب از نیمه 
اول بهتر بود و به خصوص با اضافه شدن علی قلی زاده به 
جای علیرضا جهانبخش می توانستیم به گل برتری برسیم 
که داور در روز ضعیف قضاوت خود نگذاشت صاحب پنالتی 
شویم. کیفیت بالای قائدی می تواند به تیم ملی کمک زیادی 
کند. بپذیریم که از دل لیگ برتر بازیکنی نداریم که بتوانند 
سرمربی تیم ملی را متقاعد کنند که جایگزین بازیکنان فعلی 
شوند و نسل آینده را بسازند. برای طرفداران تیم ملی صعود 
به جام جهانی در اولویت است و بنابراین سرمربی ناچار 
است به شکلی تیمش را بچیند تا نتیجه بگیرد و فرصتی 
برای جوانگرایی ندارد. وقتی فوتبال ما فاقد زمین چمن و 
ورزشگاهی است که بتواند میزبانی کند و ناچار به بازی در 
کشور ثالث می شود که اتفاقاً برای تیم ملی هم بهتر است، 
چون بازیکنان ما روی زمین چمن با کیفیت فوتبال بهتری 
بدون  که  داشت  انتظار  نمی شود  طبیعتاً  می کنند  ارائه 
، نسلی داشته باشیم که  زمین های چمن مطلوب در کشور
پشتوانه تیم ملی شود. درباره اخراج حردانی و اینکه رامین 
رضاییان را داریم یا نفراتی دیگر که می توانستند دعوت شوند 
یا در ترکیب قرار بگیرند، باید به نظر سرمربی احترام گذاشت و 
پذیرفت که سرمربیگری امری کاملاً سلیقه ای است. بالاخره 
باید به اندک مهره هایی که در لیگ برتر خودی نشان داده اند 
در عرصه ملی فرصت داد تا بتوانند در این سطح هم بازی 
کنند. نباید از امیر قلعه نویی خرده گرفت، چون او این اختیار 
را دارد تا تیمش را مطابق سلیقه اش بچیند و قطعاً خود او 
هم پاسخگو خواهد بود. به نظر من هم می شود به برخی 
مهره ها بیشتر زمان داد و بازیکنی، چون رضاییان را که در 
فرم خوبی است به بازی گرفت ولی آنچه سرمربی می بیند 
در اولویت است و باید از تیم ملی کشورمان حمایت کنیم. 
ژاپن در گروهی که عربستان، استرالیا، بحرین، اندونزی و 
چین قرار دارد هر ۳ بازی خود را با نتایج خوب برده، وقتی 
دورنمای درستی تعریف می شود و بهترین سخت افزار و نرم 
افزار در اختیار بازیکنان پایه قرار می گیرد، کار به جایی می رسد 
که تفاوت فوتبال یک تیم با سایر آسیایی ها عیان می شود. 
عربستانی که هزینه بیشتری از ژاپن کرده در خانه اش مغلوب 
می شود، مطمئن باشید استرالیا و اندونزی هم برابر ژاپن زانو 
می زنند، چون برنامه ریزی این تیم برای آن است که به فینال 
جام جهانی برسد، بنابر دستورالعمل به عنوان صدرنشین 
گروهی صعود می کند و سپس آماده فینالیست  از مرحله 
شدن می شود. زمانی که قهرمانی بازی های آسیایی ۲۰۰۲ 
شدیم در پوسان کره جنوبی هدف قهرمانی جام جهانی بود 
و این تیم هم رشد بسیار خوبی است. باید کار شود و با شعار 
که نمی شود به جایی رسید. نتیجه برنامه ریزی بلندمدت 
بالاخره دیده می شود ولی ما با اینکه نتیجه چنین برنامه ریزی 
را در آسیا دیدیم باز هم درس نمی گیریم، چون پوست مان 

کلفت است. 

علیرضانیکبختواحدی
کارشناسفوتبال

بیاتی نیا: مسئولان فوتبال ایران در حد جایگاه شان نیستند 

سمیعی: مربی ایرانی مدنظر ما نیست
گفت: با پل  مدیرعامل باشگاه استقلال 
کرات مثبت بود و پیشنهاد ما را امضا  لوگن مذا
کردند و برای او ویزا هم گرفتیم اما روزی که 
بازی های ایران و استقلال به دلایل مسائل 
امنیتی به کشور ثالث منتقل شد، او نگران 
شد و پیوستن او منتفی شد. فرشید سمیعی 
روز جمعه در گفت وگویی تلویزیونی در مورد 
انتخاب سرمربی برای استقلال اظهار داشت: 
کره با مربیان خارجی ادامه دارد و هنوز به  مذا
گزینه قطعی نرسیدیم. یک سری مسائل کار ما را 
سخت کرده است. ما در ابتدا می خواستیم یک 
مربی درجه یک بیاوریم و کار را یک پله از سطح 

مربیان لیگ برتر بالاتر ببریم. در یکی دو مورد 
اول به دلیل مسائلی که در چند وقت اخیر پیش 
آمده، نشد خدمتشان باشیم اما در خصوص 
کرات مثبت بود و پیشنهاد ما را  پل لوگن مذا
امضا کرد و برای او ویزا هم گرفتیم اما روزی که 
بازی های ایران و استقلال به دلایل مسائل 
امنیتی به کشور ثالث منتقل شد، او نگران شد 
و به وزارت امور خارجه فرانسه مراجعه کرد و به 
او گفتند اتباع فرانسه باید ایران را ترک کنند و 
حضور او منتفی شد. وی افزود: اینکه می گویند 
استقلال با لوگن توافقی نداشته، درست نیست. 
بزرگ نمایی  اما به دلیل  توافق داشتیم  ما 

رسانه های غربی و معاند، باعث شد این تفکر 
برای او به وجود بیاید و در حال حاضر حضور 
مربیان اروپایی در ایران کمی سخت شده است. 
گر قرار بود هر مربی ای را  سمیعی عنوان کرد: ا
بیاوریم، می رفتیم راحت ترین اسامی را انتخاب 
می کردیم. چون قول داده بودم مربی کارنامه دار 
اما  رفتیم  گزینه ها  این  سراغ  به  می آورم، 
بدشانس بودیم. البته علاوه بر این بدشانسی، 
یک سری ایمیل های دوستان دردسرساز شد. 
من نمی دانم این آقایان آدرس ایمیل همسر 
لوگن را از کجا آورده اند. این با فرهنگ ایرانی 
جور درنمی آید. این موضوع در فوتبال ایران 

رواج پیدا کرده است و خیلی بد است. البته 
بزرگ ترین مانع برای این موضوع، انتقال بازی 
استقلال به کشور ثالث بود. مدیرعامل استقلال 
اضافه کرد: ما پای قولمان هستیم. تکرار می کنم 
مربی ایرانی مدنظر ما نیست و شرافت قلم را 
عزیزان رعایت کنند. با اینکه کار ما سخت است 
اما مربی با رزومه می آوریم. وی در مورد درز نام 
گزینه هدایت استقلال گفت: ما تا زمانی که نامه 
را به فدراسیون نزده بودیم، کسی نمی دانست. 
زدن این نامه ها برای شورای برون مرزی و 
جاهای دیگر باعث می شود این نامه ها به 

اتاق های مختلف برود و این نام درز پیدا کند. 


